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izvanrednom sastanku Europskog vijeća 

Utorak 17. listopada 2023. 
 
Dopustite mi da na početku izrazim sućut Ulfu i zahvalim Alexanderu. Sinoćnji 
teroristički napad u Belgiji je strašan. Želim da nam žrtve ostanu u sjećanju i 
želim odati priznanje belgijskim službama koje su bile na licu mjesta i izvrsno 
odradile svoj posao.  
  
Isto tako, u Europskom parlamentu izrazili smo sućut obitelji Dominiquea 
Bernarda, koji je prošlog tjedna ubijen u Francuskoj. 
  
Stanje u Izraelu, Gazi i širem području Bliskog istoka veoma nas zabrinjava. 
Stanje na terenu je užasno, tragično i ispunjeno očajem. 
  
Rat je uvijek pakao i, kao uvijek, ugroženi su životi nedužnih ljudi. Mnogo je 
nedužnih izgubilo život, a brojne odluke koje se moraju donijeti izbor su između 
većeg i manjeg zla. 
  
U jutarnjim satima 7. listopada dogodio se strašan teroristički napad kakav ne 
pamte naraštaji, a čija su meta bile obitelji u Izraelu. Hamas je počinio masovna 
ubojstva, otmice, silovanja, mučenja, sakaćenja i oskvrnuće mrtvih. Za takva 
zlodjela nema izgovora. 
  
U Parlamentu smo iskazali solidarnost sa žrtvama i istaknuli da je Hamas 
teroristička skupina koja ne predstavlja legitimne težnje palestinskog naroda i, 
što je važno, ne predstavlja nade muslimana diljem svijeta, već ih ugrožava. Tu 
smo razliku uvijek isticali i moramo je i dalje isticati. 
  
Važno je da kao Unija izrazimo solidarnost, da ponovno odbacimo terorizam, da 
pomognemo u oslobađanju gotovo 200 talaca i da istaknemo da je način na koji 
će Izrael odgovoriti na napad važan za sve nas. Moramo naglasiti da moramo 
nastaviti tražiti rješenja za ublažavanje posljedica humanitarne situacije u Gazi u 
skladu s našim obvezama i međunarodnim pravom. 
  
Europski se parlament i u najtežim vremenima uvijek zalagao, a i dalje će se 
zalagati, za pravedno i pošteno rješenje s dvije države. To ne smijemo smetnuti 
s uma. Uvijek ćemo se zalagati za održiv i trajan mir. Nažalost, činjenica je da su 
zlodjela Hamasovih terorista izglede za to dodatno ugrozila. 
  



 

 

Danas je stanje u Gazi za mnoge i dalje nemoguće. Humanitarne obveze Europe 
moraju ostati prioritet i moramo nastaviti surađivati s legitimnim 
predstavnicima palestinskog naroda i regionalnim akterima na smirivanju 
napetosti u regiji i susjednim područjima. 
  
U središtu interesa nas kao Unije trebalo bi biti da ostanemo usklađeni i 
ujedinjeni u naporima da se osigura bezuvjetno puštanje talaca, da se istakne da 
terorizam nema opravdanje, da humanitarna pomoć stigne do onih kojima je 
potrebna, da se spriječe stradanja civila, da se osiguraju sigurni prolazi unutar 
Gaze i da se stvore humanitarni koridori. Da bismo to postigli, moramo biti u 
kontaktu sa susjednim zemljama i pomoći kad je riječ o neizbježnom priljevu 
ljudi i prolasku pomoći. U tom pogledu posebno važnu ulogu imaju Egipat, 
Jordan i Libanon.  
  
To sam vrlo jasno istaknula u svojim razgovorima i u javnim izjavama, danima 
zajedno s predsjednikom Knesseta i predsjednikom države, prošlog tjedna kada 
sam bila pozvana u posjet Izraelu. 
  
U skladu s time naš će Parlament sutra raspravljati o tom pitanju i glasovati o 
rezoluciji. Osnovna načela rezolucije mandat su koji su mi dali svi klubovi 
zastupnika prije mog odlaska u Izrael prošlog tjedna.    
  
Možete se pouzdati u to da ćemo učiniti sve što je u našoj moći i sigurna sam da 
ćemo ovu raspravu nastaviti sljedeći tjedan na sastanku na vrhu te se nadam da 
će se naš doprinos biti odražen i u zaključcima koji će biti doneseni na tom 
sastanku. Važno je da ljudi vide naše jedinstvo i dosljednost.  
  
Hvala vam.  
  
 


